
 

Akademický senát UK FTVS 
 

     

 Č.j.: AS-3/2014 

 

Zápis z řádného zasedání ze dne 11. 3. 2014 v 13.00 hod 

 
Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 

Komora akademických pracovníků (a): Heller, Kaplan, Pokorná, Tůma, Flemr, Jelen, Panská, 

Baláš, Vomáčko, Coufalová, Zahálka, Janák, Harbichová 

Studentská komora (s): Novotný, Česák, Pánková, Omcirk, Pecinová, Blažek 

Omluveni: Hojka (a),  

Nepřítomní: Vokoun (s) 

 

Hosté: (bez titulů): Kohlíková, Bunc, Fialová, Vindušková, Fořter 

 

 

1. Projednání a schválení programu zasedání  

Na úvod seznámil předseda AS UK FTVS Heller s programem.  

Hlasování o programu zasedání 11. 3. 2014: (18-0-1) (pro-proti-zdržel se). 

Usnesení 01/03/2014: AS UK FTVS schválil Program zasedání 11. 3. 2014. 

2. Projednání a schválení zápisu ze zasedání 11. 2. 2014 

Hlasování o zápisu ze zasedání 11. 2. 2014: (19-0-0).  

Usnesení 02/03/2014: AS UK FTVS schválil Zápis ze zasedání 11. 2. 2014. 

3. Vystoupení děkanky UK FTVS 

Děkanka informovala o novém ministru školství a novém rektorovi, proběhlo kolegium 

rektora. Uvedla, že rozpočty na rektorátu budou probírány v dubnu. Byla vydána nová 

kritéria pro habilitační řízení, přičemž nároky se zvýšily. Dále byla na kolegiu diskutována 

otázka výstavby, kde prioritou bude BIOCEV a přednáškový komplex v Plzni. Děkanka 

informovala o přijetí právníka, se kterým bude aktuálně řešen organizační řád. Děkanka 

poprosila vedení AS UK FTVS, aby ze svého středu vybralo zástupce ke spolupráci na 

organizačním řádu. Informovala, že vyšlo první číslo Hic Salta newsletter, zmínila nutnost 

jiného koncipování tohoto newsletteru. Proběhla diskuse ohledně časopisu Hic Salta 

newsletter. Dále uvedla, že budou vypsány úřední hodiny pro vyřizování různých záležitostí 

s děkankou. 

 



4. Akreditace studijního oboru Výchova ke zdraví 

Předseda Heller přivítal prof. Fialovou, proděkanku Vinduškovou a garanta nového oboru 

proděkana Bunce. Senátor Tůma přednesl závěry zasedání studijní komise namísto 

nepřítomného předsedy této komise Hojky. Informoval, že komise vznesla řadu připomínek, 

které již byly s prof. Fialovou diskutovány. Prof. Fialová uvedla, že je zde řada předpisů 

ministerstva a vlády ČR, které je samozřejmě nutné respektovat. Dále uvedla, že je garant 

dvouoborového studia na UK FTVS, který se nyní bohužel dostává do pozadí, proto se ujala 

tohoto úkolu nové akreditace. Zájem ostatních fakult přijmout naše studenty na výuku 

druhého předmětu je čím dál tím menší, proto je výhodnější mít veškerou výuku na naší 

fakultě. Informovala, že předmět ,,Výchova ke zdraví“ musí být nabídnut ve všech školách, 

což by mohlo přinést zájem uchazečů o tento obor. Základem koncepce je rámcový 

vzdělávací program, který je předepsán. Dalším východiskem je usnesení vlády ČR z r. 

2011, studijní základ 2 a univerzitní předpis o skladbě předmětů. Také je třeba vyjít 

z možností personálního zajištění nového oboru a existujících předmětů na UK FTVS. Prof. 

Fialová v krátkosti přiblížila rámcový vzdělávací program, studijní základ 2 a univerzitní 

předpis. Dále naznačila postup tvorby studijního programu a kroky, které nás čekají. 

Zmínila, že univerzita si vyžádala stanovisko Pedagogické fakulty, která už má tento obor 

akreditovaný, ale je pro základní školy, přičemž náš obor je koncipován pro střední školy. 

Informovala, že ona už nemůže být garantem, neboť už garantem jednoho oboru je a tudíž 

byl vybrán prof. Bunc. Studijní obor by měl být akreditován v otevřené kombinaci s jiným 

předmětem, zatím ale pouze pro obor TVS. Proděkanka Vindušková se vyjádřila, že 

předměty, které se vyskytují i v jiných oborech se stejným názvem, by měly mít stejnou 

kreditní hodnotu a zakončení jako v těchto oborech. Prof. Fialová informovala, že bude 

snaha toto sjednotit. 

Senátor Novotný upozornil na zaměňování studijního oboru a programu a také na podobné 

anotace některých předmětů. Prof. Fialová zmínila, že představila obor a připravuje studijní 

program. Chyby v anotacích by měly být napraveny. 

Byly diskutovány některé předměty jako například ,,Výživa“. Senátor Janák upozornil, že je 

třeba schválit finální koncept. Prof. Fialová upozornila, že je to běh na dlouhou trať a změny 

se ještě budou odehrávat. Děkanka se vyjádřila, že příprava je od léta loňského roku. 

Upozornila, že je třeba, aby v oboru bylo co nejméně externích pracovníků. Po akreditace je 

možné změnit maximálně 20% oboru za celé období akreditace. Proděkan Bunc uvedl, že je 

třeba vyjádřit, zda tento obor chceme a pak je otázka, jak ho přesněji koncipovat. Senátor 

Jelen se zeptal, co vyjadřuje univerzitní základ. Prof. Fialová uvedla, že tam patří některé 

základní předměty jako metodologie, psychologie atd. Senátor Omcirk se dotázal, do jaké 



míry se mohou změny odehrávat, zda pak tedy dojde ke změnám kreditní hodnoty některých 

předmětů. Tyto změny mohou probíhat pouze do míry 20 %. Senátor Janák navázal na prof. 

Bunce a zmínil, že je vhodné toto schvalovat ve dvou rovinách, tedy zda je zájem o 

vytvoření tohoto oboru a poté upravovat detaily. Proběhla diskuse ohledně nově 

připravovaného oboru. Senátor Česák se dotázal, zda se předmět ,,Výchova ke zdraví“ učí 

na základní i střední škole. Prof. Fialová uvedla, že na obou stupních vzdělávání. 

AS UK FTVS vyjádřilo tichým souhlasem podporu tomuto nově navrhovanému oboru. 

 

5. Složení vědecké rady 

Děkanka seznámila přítomné s návrhem vědecké rady. Zdůvodnila členění v rozeslaném 

materiálu, které je pouze orientační. Podle zákona předsedou vědecké rady musí být děkan 

fakulty a proděkan pro vědeckou a výzkumnou činnost musí být členem vědecké rady. 

Děkanka představila všechny uvažované členy vědecké rady. Informovala, že se narazilo na 

problém, že na fakultě není tělovýchovný lékař, i přesto, že zde máme katedru 

tělovýchovného lékařství. Zmínila, že do seznamu byl přidán PhDr. Martin Doktor, 

sportovní ředitel Českého olympijského výboru. Zmínila, že je třeba minimálně jednu 

třetinu členů mít mimouniverzitních a celkový počet členů musí být liché číslo. Dále 

upozornila na nezbytnost, aby absence členů vědecké rady byla co nejmenší. Senátor Janák 

zmínil prof. Krafta, který k nám dojíždí na výuku. Prof. Bunc upozornil, že pokud má na 

fakultě i jen částečný úvazek, nelze ho počítat za mimouniverzitního člena. Dále zmínil, že 

PhDr. Martin Doktor je sportovní ředitel ČOV. Předseda Heller se zeptal, zda to s ním bylo 

projednáno. Proděkan Bunc uvedl, že ano. Senátor Novotný se zeptal, zda členem vědecké 

rady může být nehabilitovaný člověk. Prof. Bunc uvedl, že může, místopředseda Zahálka 

doplnil, že v předpisech je uvedeno, že zpravidla je členem habilitovaný člověk, z čehož 

vyplývá, že podmínka to není. Místopředseda Zahálka vyjádřil PhDr. Doktorovi podporu. 

Senátorka Pokorná navrhla doc. Soňu Vodičkovou z Liberce. Prof. Bunc zmínil, že 

zaměřením je nám bližší spíše PhDr. Martin Doktor. 

Předseda Heller vyzval senátory k vyjádření podpory vědecké rady. Do sčítací komise 

předseda Heller navrhl místopředsedu Kaplana a senátora Janáka, senátorka Coufalová 

navrhla senátorku Pánkovou. Všichni zmínění s navržením souhlasili. 

Hlasování o sčítací komisi: 16-0-2 (pro-proti-zdržel se) 

Usnesení 03/03/2014: AS UK FTVS schválilo sčítací komisi pro vyjádření podpory 

jednotlivým navrhovaným členům vědecké rady ve složení (bez titulů): Kaplan, Janák, 

Pánková. 



Poté senátoři oproti podpisu obdrželi hlasovací lístek, kde u jednotlivých jmen zaškrtávali 

vyjádření nebo nevyjádření podpory formou ANO/NE. Volby proběhly tajným hlasováním. 

Místopředseda Kaplan vyhlásil výsledky hlasování: odevzdáno bylo 18 lístků, platných 

18 lístků, všichni navrhovaní členové získali nadpoloviční většinu hlasů, tj. minimálně 11 

hlasů. Děkanka poděkovala senátorům za vyjádření důvěry. 

 

6. Jednací řád vědecké rady UK FTVS 

Proděkan Bunc přiblížil změny v jednacím řádu vědecké rady UK FTVS. V článku 3 došlo 

k vypuštění odstavce 5, který zmiňoval, že členství ve vědecké radě je 4leté a dále došlo 

k přeformulování článku č. 6. Předseda legislativní komise Kaplan oznámil, že se komise 

sešla k řešení tohoto jednacího řádu se závěrem souhlasného stanoviska a doporučuje 

předložit legislativní komisi AS UK. Pouze upozornil na změnu data. 

Hlasování o přijetí změn v jednacím řádu vědecké rady UK FTVS: 18-0-0 

Usnesení 04/03/2014: AS UK FTVS schválil pozměněný jednací řád vědecké rady UK 

FTVS. 

 

7. Opatření děkanky č. 2/2014 ,,Harmonogram akademického roku 2014/2015“ 

Děkanka uvedla, že došlo k posunu termínu promocí. Proděkanka Vindušková zmínila, že 

se vycházelo z harmonogramu akademického roku UK. Informovala o posunu promocí a 

státních závěrečných zkoušek, aby mohlo proběhnout řádné přijetí do doktorského studia. 

AS UK FTVS vzalo opatření děkanky na vědomí. 

 

8. Provozní a správní režie 

Tajemník UK FTVS předložil návrh koeficientů provozní a správní režie pro rok 2014. 

Oproti předchozímu roku došlo ke snížení koeficientu provozní režie o 2 %, koeficient 

správní režie zůstává beze změn. Koeficient provozní režie je pro rok 2014 stanoven ve výši 

18 %, koeficient správní režie ve výši 7 %. 

Hlasování o výši provozní a správní režie:  18-0-0 (pro-proti-zdržel se) 

Usnesení 05/03/2014: AS UK FTVS schválil výši koeficientů provozní a správní režie pro 

rok 2014. 

 

 

 



9. Opatření děkanky č. 3/2014 ,,Poplatky spojené se studiem pro akademický rok 2014 – 

2015“ 

Proděkanka Vindušková uvedla, že byl snížen poplatek u postgraduálního studia z částky 

20 tis. na 6 tis. Kč. Zůstal poplatek za celé postgraduální studium pro zahraniční studenty a 

to 200 tis. Kč. Informovala, že v této částce jsme jednou z nejdražších fakult, proto bude 

uvažováno o změně. Zde může být velký přínos navázání cenné spolupráce a publikační 

činnost se zahraničními pracovišti. 

 

10. Stipendijní fond 

Senátor Novotný uvedl, prošel všechny návrhy na účelová stipendia od října 2011 do ledna 

2014. Žádosti rozdělil do několika kategorií:  

 spadající do bodů a) až c) odst. 1, čl. 5, Stipendijního řádu UK (celkem 850 200 Kč) 

 spadající jmenovitě do bodu d) odst. 1, čl. 5, Stipendijního řádu UK (celkem 

1 316 895 Kč) 

 spadající do „a dalších“ v bodu d), odst. 1, čl. 5, Stipendijního řádu UK (celkem 

952 589 Kč) 

Žádosti spadající do kategorie „a dalších“ dále rozdělil na kategorie 

 posilovna (celkem 152 960 Kč) 

 počítačová učebna (celkem 437 504 Kč) 

 práce pro knihovnu, skenování závěrečných prací do SISu (celkem 72 700 Kč) 

 podíl na propagaci fakulty (celkem 271 975 Kč) 

 organizace akcí na fakultě (celkem 17 450 Kč) 

 

Celkem tedy bylo vyplaceno 3 119 684 Kč na účelová stipendia, z toho 952 589 Kč za 

činnosti spadající do kategorie „a dalších“ v bodu d), odst. 1, čl. 5, Stipendijního řádu UK 

(http://www.cuni.cz/UK-5306.html), za období říjen 2011 až leden 2014. Senátor Novotný 

zmínil, že bylo vyplaceno 140 720 Kč (z toho 115 300 Kč za „a dalších“) za prosinec 2013 a 

leden 2014 i přesto, že v zápisu KD z 3. prosince 2013 v bodu 2.3 stojí, že KD souhlasí 

s pokračováním omezení vyplácení účelových stipendií. Senátor Novotný dále upozornil, že 

vnitřní předpis FTVS „Pravidla pro přiznávání stipendií“ (http://www.cuni.cz/UK-4424-

version1-FTVSF001.pdf, platný od 31.1.2007) řeší pouze prospěchová, nikoli účelová 

stipendia. Dále upozornil, že ve vnitřním předpisu FTVS „Stipendijní řád“ 

(http://www.cuni.cz/UK-4424-version1-FTVSL001.pdf, platný od 1.10.1999), který visí 

pouze na stránkách univerzity a nikoli na stránkách fakulty, je psáno (odst. 5, čl. 5), že výši 

http://www.cuni.cz/UK-5306.html
http://www.cuni.cz/UK-4424-version1-FTVSF001.pdf
http://www.cuni.cz/UK-4424-version1-FTVSF001.pdf
http://www.cuni.cz/UK-4424-version1-FTVSL001.pdf


účelového stipendia za vynikající sportovní výsledky a jeho podmínky stanoví na začátku 

kalendářního roku děkan a je propláceno na konci kalendářního roku, což takto není 

prováděno. Senátor Novotný přiblížil mechanismus vyplácení účelového stipendia, kdy 

žádost může podat dle čl. 11 Stipendijního řádu UK (stejně jako Stipendijního řádu FTVS) 

z vlastního podnětu děkan a rektor, nebo dle čl. 12 Stipendijního řádu UK (stejně jako 

Stipendijního řádu FTVS) student, kdy o přiznání rozhoduje děkan. V případě, že žádost 

podá student, zahajuje se řízení dnem, kdy student podal žádost o přiznání stipendia na 

Studijní oddělení s danými náležitostmi. Uvedl, že pouze ve čtyřech případech podal žádost 

student, v ostatních případech to bylo učiněno vyučujícím. Senátor Novotný vyjádřil názor, 

že studenti vyplácení za činnosti v kategorii „a dalších“ by měli být honorováni za 

provedenou činnost, ale ne ze Stipendijního fondu. Dále uvedl, že v bodu d), odst.1, čl. 5 

Stipendijního řádu UK jsou stanoveny podmínky pro přiznání tohoto stipendia (konkrétně je 

zde uvedeno: „v případech zvláštního zřetele hodných, jako je účast na pedagogické a 

vědecko-výzkumné činnosti, působení v laboratořích, podíl při rozvoji informačních 

technologií nebo na mezinárodní spolupráci a dalších“) a jeho výši stanovuje děkan, což 

také není prováděno. Zmínil, že se k tomuto vyjádřili v rámci zasedání ekonomické komise 

a bude to ještě diskutováno s tajemníkem UK FTVS. 

Předseda ekonomické komise Jelen ocenil práci senátora Novotného a uvedl, že je třeba, aby 

o to stipendium žádal student. Vysvětlil, že žádosti na účelová stipendia za práci např. 

v laboratoři byly vydávány učiteli, neboť mají lepší přehled o tom, co studenti vykonávají a 

za co jsou honorováni. Zmínil, že se domnívá, že už v dubnu 2013 bylo omezeno vyplácení 

účelových stipendií, což bylo porušováno. Dále řada studentů na vyčerpání stipendijního 

fondu doplatilo a to i ti, kteří měli na stipendium nárok, což bude napraveno. Předseda 

Heller zmínil, že toto bylo vysvětlováno a diskutováno již na dřívějším zasedání. 

Proděkanka Vindušková uvedla, že je vytvářen plán strategie čerpání stipendijních fondu, 

kde bude blíže specifikován účel vyplácení. Dále byla omezena práce studentů 

v laboratořích, kde by si na tento výdej daná pracoviště měla vydělat. Snížil se také výdej za 

dozor v počítačové učebně. Domnívá se, že do konce května nebo června by měly být 

pravidla čerpání účelového stipendia vyhlášena. Bude také omezeno vyplácení za 

akademické sportovní hry. Je třeba, abychom se nedostávali do mínusu po vyplacení 

prospěchového stipendia, kdy naráz odejde velká částka. Senátorka Panská vyjádřila názor, 

že podpora sportovní činnosti by zde měla být priorita. Proděkanka Vindušková uvedla, že 

není proti podporovat sportovní činnost, ale zastává názor, že by se to mělo vyplácet za 

opravdu mimořádné sportovní činnosti. Děkanka informovala o částkách, které byly 

vyplaceny, a uvedla, že je třeba vyřešit soulad ve vyplácení. Proběhla diskuse 



k problematice stipendijního fondu. Senátor Česák se zeptal na proplácení cestovného. 

Tajemník reagoval, že to často bylo řešeno přes VSK UK FTVS. Senátor Česák se dále 

zmínil, že doktorandi podepisují, že se budou účastnit práce na pracovištích, tedy neměli by 

být za tuto povinnost honorováni ještě v podobě účelového stipendia. Děkanka zmínila, že 

se jasnější pravidla zatím koncipují. Senátor Baláš zmínil, že vypadá že SVV bude i v roce 

2014.  

 

Senátor Jelen se zeptal na otevření knihovny v době výuky dálkového studia o víkendech. 

Senátor Janák zmínil založení komise integrace a rozvoje. 

Předseda Heller v 16 hod ukončil zasedání a upozornil senátory na mimořádné zasedání AS 

UK FTVS, které proběhne 25. 3. 2014 od 13 hod. 

 

 

 

Zapsala: Coufalová 

 Za AS UK FTVS 

 předseda doc. MUDr. Jan Heller, CSc. 

 

 

Na vědomí: doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc., děkanka UK FTVS 

   Ing. Tomáš Fořter, tajemník UK FTVS 


